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Päevakorrapunkt 1 

Kokkuvõtete tegemine sotsiaalkomisjoni tööst 

 
V. Karu informeeris komisjoni 8.oktoobril Rapla Maavalitsuses toimunud rahvusvahelisest koostööseminarist 

"Tugev koostöövõrgustik on kvaliteetse hariduse ja sotsiaalhoolekande alus", kus ettekandega Märjamaa 

valla sotsiaaltöö korraldusest esines ka M. Viska. V. Karu tänas M. Viskat selle eest, et Märjamaa valla 

sotsiaalosakonda peetakse maakonna parimaks. 

 

Kell 15.15 saabus I. Aviste. 

   
V. Karu: Täna on sotsiaalkomisjoni 22. koosolek. Esimest korda kogunesime 2009.a detsembris. 

V. Karu kõneles kokkuvõtvalt komisjoni koosolekutel räägitust ja otsustatust.  

 Esimesel koosolekul arutati, lisaks sotsiaalkomisjoni põhimäärusele, valla poolt makstavaid 

sotsiaaltoetusi ning vallavalitsuse juurde laste hoolekandekomisjoni loomise ettepanekut. 

V. Karu: Ettepanek oli vähendada lapse sünnitoetust 6000 kroonilt 3500 kroonile. Tehti ettepanek eakate 

juubelitoetust (500 krooni) hakata maksma juubilaridele alates 80. sünnipäevast, 65-, 70- ja 75-aastastele 

saata vaid õnnitluskaart.  Seda seoses sellega, et 2009. aastal,  ja ka 2010. aastal, oli valla eelarve, seda just 

tänu majandussurutisele,  väga suure pinge all. Nüüd on rahaline seis siiski hoopis parem kui tol hetkel. 

Matusetoetuse maksmist otsustas komisjon (1000 krooni) jätkata kuna riik lõpetas matusetoetuse maksmise.  

V. Karu: Mis seis on tänaseks laste hoolekandekomisjoniga? 

M. Viska: See on meil loodud. Koos regulaarselt ei ole käinud, aga põhjus on ilmselt selles, et meie eesmärk 

on olnud kogu aeg oma võrgustikutööd ja koostööd parandada. M. Viska arvas, et ilmselt juhtumile kõige 

kiirem lahendus on see kui asju aetakse komisjoni liikmetega jooksvalt ühendust võttes, mitte koosolekut 

kokku kutsudes.  M. Viska: Me oleme infot hankinud asjasse puutuvate inimestega ühendust võttes, nende 

arvamust kuulates ning nii kujuneb välja ka otsus. 

G. Ilisson: Algusaegadel käidi koos ikka rohkem. 

M. Viska: Käidi koos, kuid praeguse töö mahu juures, mis hetkel on, ei ole see otstarbekas. Ei suuda aega 

sobitada, sest kõikide liikmete töökoormus on praegu läinud selliseks, et niimoodi jooksvalt asja lahendades,  

ühendust võttes, fikseerides, saame palju kiiremini selle tulemuse kui hakata otsima sobivat aega 

kokkutulemiseks. 

G. Ilisson: Samas, selle võrgustiku loomiseks oli see alguses hea. 
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M. Viska: Kõik kokkusaamised on head. Meil on sõlmitud meie perearstide ja hallatavate lasteasutuste vahel 

koostööleping. Arvan, et koostöö ja info vahetus on paranenud.  Ilmselt ei saa me öelda, et see on meil 

ideaalne, aga vähemalt esimesed sammud on tehtud ja nende pealt saame hakata edasi minema. Loomulikult 

põhineb koostöö ja meeskonnatöö isiksustel ja kui sa suudad need isikud omavahel kokku viia, siis kindlasti 

on sealt tulemas parem tulemus kui lihtsalt suhelda umbmääraste isikutega.  

M. Hiiemaa: Jah, kuid siinkohal lisaksin seda, et me peaksime natukene seda uuesti jälle meelde tuletama, 

sellepärast et, oleme ausad, me leppisime kevadel midagi kokku, aga augustiks oli see tulemus null. Me 

peaksime ilmselt korra tegema, võib olla natukene ametlikuma, kokkusaamise, et lasteaiad tunnetaksid seda, 

et ka nemad vastutavad tegelikult millegi eest. See, et laps jääb arengust maha, sellest peaks tegelikult kohe 

teavitama. Isegi mitte ootama arenguvestlust, vaid kohe teavitama, et on probleem. 

M. Viska pakkus välja, et võiks näiteks skemaatiliselt välja joonistada, kes mis hetkel on kohustatud ühendust 

võtma. 

M. Hiiemaa: Tõepoolest, et see skeem oleks olemas ja keegi vastutaks ka millegi eest. Kasti lasteaiaga on 

praegu olukord täiesti normaalne, Varbolaga iseenesest on tegelikult väga normaalne, sest tõesti asi toimib. 

Tegelikult näeb lasteaed väga hästi ja väga varakult seda, kuidas  lapsel läheb. Peaksime seda veel korra 

arutama ja kokku tulema. 

M. Viska: Siia juurde ka see teema, et kuna me kaardistame vallas pakutavaid tugiteenuseid, siis on küsimus 

logopeed-eripedagoogi teenuses. Kus ta meil olemas on, mis mahus on ja kas me tahame seda, et meil oleks 

üks töötaja juures või otsustame seda, et meil on mingi kindel summa teenuse ostmiseks ja me sõlmime 

kellegagi konkreetse lepingu, kelle käest hakkame teenust ostma, mis mahus, mis hinnaga. Sinna juurde ka 

see, et vaevalt see inimene hakkab meil kuskil kohapeal käima. Praegune praktika on see, et lapsed käivad 

Raplas, sest meie kohapealsed logopeedid ei ole ennast juriidiliselt selliselt määratlenud, et nad saaksid arveid 

teha. Seepärast tuleb lapsevanemale maksta sõidukompensatsiooni. Kumb tuleb meile mõistlikum? Lastele on 

kindlasti mugavam kohapeal, kuid olude sunnil me ostame praegu päris palju teenust Raplast ja maksame 

lastevanematele kinni ka transpordi.   

M. Viska: Nii põhikooli- ja gümnaasiumiseadus kui koolieelsete lasteasutuste seadus näeb ette vastavalt laste 

arvule teatud eripedagoogi (sh logopeedi)  kohad. Meil on näiteks Kastis 0,125 kohta. Sellele kohale ükski 

inimene ei lähe. Ta sõidaks saadava palga lihtsalt maha. Teistes kohtades on sama moodi, tuleb 0,5 kohta jne. 

Teine asi on see, mida Kasti lasteaia juhataja ütles, et logopeed ei saa nii, et sõidab kohale ja teeb terve päeva, 

sest lapsega ei saa teha õpet 4 tundi järjest. Kohad võivad kohustuslikus korras ette nähtud olla, kuid esiteks 

on meil raske neid täita ja teiseks on raske reaalselt lastele see teenus kätte anda.  

M. Hiiemaa: Kas valla palgale ei saa inimest võtta? 

M. Viska: Miski ei takista. M. Viska lisas, et nii tugispetsialist, logopeed kui sotsiaalpedagoog ja psühholoog 

on kõik KOVi palgal, s.t nende palkamiseks ei anta raha riigieelarvest.  

M. Viska: Inimene võiks olla ühe asutuse juures tööl, kuid talle antaks teenindada ka teised ning vald tagaks 

asutuste vahelise transpordi kulu. See oleks üks variant. 

Arvati, et uus volikogu võiks seda teemat arutada. 

 

 2010. aasta oli sotsiaalkomisjonile kõige aktiivsem periood. Arutati sotsiaaltoetuste korda, 

struktuuriga seonduvaid küsimusi. Kuna eelarve oli väga pingeline, siis ka sotsiaalosakonnas taheti 

ametikohti 0,5 koha võrra vähendada. Komisjon sellega nõus ei olnud. 

V. Karu: Vähemalt tänasel päeval töötavad kõik sotsiaalosakonna töötajad täiskohaga.  

G. Ilisson: 2010 tuli ka STAR-programm. 

V. Karu: See oli üks päris suur muudatus ja uuele süsteemile üleminek oli alguses päris vaevaline. Ei 

töötanud STAR ja ka töötajatel andis sellest aru saada ning see oli üks pikk ja vaevaline periood.  

Saan aru, et nüüd on see enam-vähem ikka tööle hakanud. 

M. Viska: See toimib, kuid see ei ole üldse mugav süsteem. Kõik, mis puudutab statistika või aruannete 

väljavõtmist, siis ise töötajana saab sealt väga vähe kätte, kõik on tsentraliseeritud. Selles mõttes oli eelmine 

süsteem palju mugavam ja paindlikum. Kui tahtsid mingit analüüsi teha, siis panid seosed ja said tulemuse 

kätte. Enam seda teha ei saa. 

 Korra arutati sotsiaalkomisjonis ka Rapla Haigla arengukava. 

V. Karu märkis, et haigla on nüüd kuidagi moodi, väiksemate või suuremate muutustega, proovinud omadega 

välja tulla. Üks suurem muutus oli näiteks sünnitusosakonna kaotamine. Viimasel ajal on uusi spetsialiste 

juurde tulnud.  
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V. Karu: Kokkuvõttes peab ütlema, et Rapla Haigla majanduslik olukord ei ole sellest oluliselt muutunud. 

Tendents kahjumi suurenemise  poole säilib. Eks ta paraku ole selles kinni, et ühtpidi pole piisavalt patsiente, 

teistpidi pole piisavalt arste ja see on omavahel seotud. Väga raske on haigekassa lepingut täita. See juba 

iseenesest näitab, et probleemid on väga suured. Viimasel ROLi koosolekult otsustati, haigla ettepanekul 

muidugi, et minnakse omandivormi muutmise teed – sihtasutusest kujundatakse ümber aktsiaselts. Haigla ise 

otsib endale strateegilist partnerit, n ö suuremat haiglat, kellega kokku lüüa.  

Meie oma komisjonis oleme arvanud seda, et võimalik, et hooldusravi arendamine ongi see suund, kuhu 

liikuda. Kui tänast seisu seal vaadata, siis me ehk ei olegi nii väga valesti arvanud.  Kuigi Raplas pingutataks 

selle nimel, et nad ei taanduks ainult hooldushaiglaks.  

 Arutati sünnitoetuste maksmise korra muutmist.  

V. Karu: See tähendas toetuse taotlemise ja maksmise menetlemise korra muutmist. 

 Komisjonile anti ülevaade Märjamaa beebikooli korraldusest. 

 Algatati valla terviseprofiili koostamist. 

V. Karu: Algatasime koostamise, kuid profiili senimaani ei ole. Inimesed käisid isegi koolitusel. Korra võttis 

Triin Matsalu n ö juhtohjad enda kätte ja tahtis ise selle grupi, kes selle asja siin ära teeb, eesotsas olla, aga 

kahjuks ei saanud see hoogu sisse. Oli ainult üks töökoosolek, kus jaotati n ö ülesanded, aga sellega nagu asi 

piirdus ja ei ole siiamaani midagi tehtud. 

M. Viska: Praegu koostame jälle statistikat. Erinevad valdkonnad, mis sinna tervisedenduse alla mahuvad, 

korjavad omapoolset statistikat. Sisuliselt terviseprofiil ongi statistika kogum. Kogutud statistika pealt saab 

igaüks oma analüüse ja järeldusi teha. 

 Märtsis 2010 arutati arstiteenuse korraldamist Märjamaa valla haridusasutustes ja ka eelarve 

muudatusettepanekuid. 

V. Karu: Oli aeg, kus lõpetati perearsti vastuvõtt Valgus ja Varbolas. Sellega seoses oli üleval teema, et kas 

lasteaiad ja koolid saavad meil ikka piisavalt teenindatud. Ilmnes, et selline kartus, kui ta ka oli, oli asjatu. 

Mingeid probleeme valla haridusasutustel ei tekkinud.  

V. Karu: Tehti ka otsus, et seoses valla raske majandusliku olukorraga valla eelarvest perearstikeskusi ei 

toetata. See on vist nii siiamaani, et ei toetata.  

I. Aviste: Kurb. 

G. Ilisson: Vallavalitsuse tasandil on võrreldud kahe perearstikeskuse majandusnäitajaid. Üks küsib toetust ja 

teine mitte. Kuna tegemist on suhteliselt analoogiliste ettevõtmistega, siis peaks ka toetamine olema ühte 

moodi.  

I. Aviste: Suhtumise asi. Kõike ei saa rahasse mõõta. 

M. Hiiemaa: Tegelikult ei ole suhtumise asi. Tegelikult on see, kuidas ma ütlen, sõltuvuse asi. Kui nii võtta, 

siis perearstidele tegelikult ei meeldi sõltuda omavalitsusest. Aga kui sa saad mingit raha, siis mul on alati 

selline tunne, et siis ei tohi nagu enam oma arvamustki avaldada. Ma parem avaldan oma arvamust. 

 Mais 2010 arutati riigi rahastatava puudega lapse hooldajatoetuse vahendite kasutamise korda ja 

sotsiaalosakonnale anti ülesanne selgitada välja alla aastaste laste taastusravi võimalused Märjamaa 

Haigla AS-is. 

G. Ilisson märkis, et raha kasutamisvaldkonda püüti muuta nii laiaks kui vähegi võimalik. 

M. Viska: Praegu läheb sellest rahast põhiosa raske ja sügava puudega laste tugiisikuteenuse ostmiseks ja 

abivahendite soetamiseks. Transpordiks on viimasel ajal vähem makstud, sest raha pole jätkunud.  

M. Viska selgitas, et riik eraldab raha raske ja sügava puudega laste hoiuks, kuid sellist soovi pole seni meile 

keegi avaldanud. Seetõttu võib maksimaalselt poolt eraldatud summast igal aastal kasutada nendele lastele 

muude teenuste osutamiseks. Pool summast aga kandub igal aastal edasi järgmisse aastasse. 

 Augustis 2010 arutati sotsiaaltoetuste määramise ja maksmise korra muutmist, tugiisikuteenuse 

osutamise korda, hooldajatoetuse maksmise korda, riigi rahastatava lapsehoiuteenuse rahaliste 

vahendite ülejäägi kasutamise korda ning koduteenuste osutamise tingimusi ja korda. 

G. Ilisson: Koduteenused toimivad ja väga ilusasti. 

M. Hiiemaa:  Väga ilusasti. Jaanuarist tuli meilt juurde koduõendus. Leian, et see on asi, mis peaks edasi 

minema. Siin ongi palve ka sotsiaalosakonnale, et kui ikkagi on näha, et hooldatav vajaks õe teenust, siis 

tuleks teatada perearstikeskusesse, et teil on selline klient olemas. Kui meil antud momendil raha ei ole, siis 

me saame ta lükata näiteks järgmisse kuusse ja hakata siis teenindama. Praegu me tegeleme veenilaiendite 

koduse raviga, tegeleme vererõhu jälgimisega kodus ja ravi paikapanemisega, suhkruhaigete jälgimisega. Me 

kasutame praegu ära küll selle ressursi, mis meile antud on, aga ma kujutan ette, et järgmisel aastal peaks 
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meil selles osas haigekassa leping suurenema. Siis oleks võimalik seda teenust rohkem osutada. See on väga 

suurepärane asi, eriti kaugemal elavatele inimestele.   

Minu meelest toimib koduteenus ilusti.  

 Novembris arutati lapse sünnitoetuse maksmise korra muutmist. 

V. Karu: See puudutas sisuliselt  paberite täitmist.  

 Arutati matusetoetuse maksmise korra muutmist. 

V. Karu: Seda selles suunas, et vallavalitsuse sees oleks rohkematel inimestel, kui vaid ühel, võimalik neid 

toiminguid teha. Seni oli see väga jäigalt vaid vallasekretäri ülesanne.  

 Arutati lapse sünnitoetuse määra ja matusetoetuse määra. 

V. Karu: Sotsiaalkomisjoni ettepanek oli sünnitoetuse määr tõsta 225 euroni (3500 krooni ehk 223,69 euro 

ümardus) ning matusetoetuseks määrata 65 eurot (1000 krooni ehk 63,91 euro ümardus). 

 Detsembris arutati riigi rahastatava puudega lapse hooldajatoetuse vahendite kasutamise korra 

kehtetuks tunnistamist. 

V. Karu: Oli jõutud järeldusele, et raske ja sügava puudega laste ja perede sotsiaalteenuste osutamiseks ja 

arendamiseks kulutuste tegemine on otstarbekas lapsehoiuteenuste vahendite jäägi arvelt  ning see oli 

põhjuseks korra kehtetuks tunnistamisele. 

 Arutati Kasti lasteaeda sobitusrühma ja liitrühma moodustamist. 

V. Karu: Komisjon toetas Kasti lasteaeda sobitusrühma ja teise rühma avamist. See oli 2010.a  detsember ehk 

veidi vähem kui 3 aastat tagasi. Sellest sügisest on see teine rühm avatud. Üks asi, mis on positiivse 

lahenduse leidnud. 

 2011.a märtsis arutati lapse hooldajale makstava toetuse määra tõstmist. 

V. Karu: Arutamisel oli toetuse määra tõstmine 60 euroni.  

G. Ilisson: Sest lapse hooldaja ei saa käia tööl. 

 Arutati hooldaja määramise ja hooldajatoetuse maksmise korda ja  riigi rahastatava lapsehoiuteenuse 

rahaliste vahendite ülejäägi kasutamise korra muutmist. 

V. Karu: Siis oli teemaks puuetega laste transpordi korraldamise ja finantseerimise küsimus. 

 Arutati tugiisikuteenuse osutamise korda valla lastega peredele. 

V. Karu: G. Ilissoni kommentaar oli siis, et teenus oleks perele tasuta ning vastava koolitusega inimesed on 

vallas olemas. Sel hetkel sai seda teenust üks inimene. Palju neid võib praegu olla? 

M. Viska: Hetkel on kolmel lapsel tugiisik. Viimase aasta jooksul on meil lepinguga olnud tööl peretugiisik. 

See on väga vajalik teenus, sest meil kasvab järjest nende perede arv, kes endaga kuidagi toime ei tule ja see 

on väga komplitseeritud probleem. Selle ressursiga, mis meil praegu tööl on, lihtsalt nii tihedat järelevalvet ja 

sellist tugiisikuteenust enam selles mahus kõrvalt ei suuda anda ei lastekaitsespetsialist ega mina, kes me 

põhiliselt noortega tegeleme. Ilmselt ühel päeval näete eelarvest kohataotlust tugiisikutele. Praegu rahastame 

neid riigi rahadest, kuid need on n ö kõikuvad rahad, et korra on ja korra ei ole, aga et oleks järjepidevus ja 

stabiilsus, siis selle on taganud siiamaani ainult enda eelarve.  

 Arutati toimetulekutoetuste määramiseks eluruumide alaliste kulude piirmäärade muutmist. 

V. Karu: Oli tingitud sellest, et kommunaalteenuste hinnad olid üsna tugevalt tõusnud.  

 Augustis 2011 oli arutamisel sotsiaaleluruumide üürile andmise ja kasutamise kord, 

üldhooldekodusse paigutamise tingimused ja hoolduskulude katmise kord, lapsehoiuteenuse 

osutamise teenuse tingimused ja toetuse määramise ning maksmise kord. 

V. Karu: Lapsehoiuteenuse kord on jõudnud ka volikogusse ja tegelikult on see mingil kujul isegi käima 

läinud.  

M. Viska märkis, et sellega on palju probleeme. M. Viska: Meie kord tahab parandamist. See, mismoodi 

teenuse osutaja peab oma arvestust ja mismoodi meie kord lubab toetust maksta, ei ole õiguslikus 

proportsioonis. 

Oleme vallasekretäriga rääkinud, et kui tuleb uus volikogu, siis see peaks olema üks esimesi kordasid, mis 

tuleb ümber vaadata.  Praegu ta oma eesmärki ei täida. Kord on vigane – meil on korras päevapõhine 

arvestus, kuid teenuse pakkuja on paindlik ja teeb klientidega kokkuleppeid nii kuu-, päeva- kui tunnitasu 

põhiselt. Näiteks kui laps on hoius 10 päeva, aga tunde tuleb vähe, siis meie arvestame selle päevade peale ja 

vanem saab suurema toetuse kui see, kelle laps on hoius näiteks 2 tervet päeva. On ka muid vigaseid 

momente. Võrdust ei ole. 

Toimus arutelu. 
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M. Viska oli seisukohal, et korra ülevaatamisele tuleb kaasata kindlasti T. Mesila, sest see teenus on nii 

tihedalt seotud lasteaiateenusega, et sotsiaalosakonnal on natukene keeruline seda koordineerida. Teenus oma 

põhieesmärgilt on hoopis teine teenus kui sotsiaalteenus.  

 Arutamisel oli sotsiaalteenuste võimaldamise üldine kord 

V. Karu: Loen protokollist, et Gaili tutvustas oma seisukohti eelnõu suhtes ja idee pärineb ühest Eesti 

omavalitsusest. See on inim- ja kasutajasõbralik ülevaade, mis aitaks vallaelanikel orienteeruda valla poolt 

pakutavates sotsiaalteenustes. Mäletad, mida see pidi tähendama? 

G. Ilisson: Oli eesmärk, et pakutavad sotsiaalteenused oleks kirjeldatud kõik ühes dokumendis. 

V. Karu: See vist ideest kaugemale ei jõudnud. 

M. Viska: Praegu on hoopis uus trend - on sotsiaalteenuste kohustuslikud kirjeldused, mis on projektina 

sotsiaalministeeriumil üleval. Oleme istunud sotsiaalministeeriumiga koos ja avaldanud oma arvamust. Jäime 

ministeeriumiga erinevatele seisukohtadele. Ministeerium on võtnud nõuks, et sotsiaalteenustele tuleb 

kehtestada kriteeriumid, aga ainult nendele teenustele, mida osutavad KOV-id. Ehk hooldekodu, tugiisik jne 

kõik muud sotsiaalteenused, kui seda osutab KOV, siis neile on kohustuslikud kriteeriumid. Kui sedasama 

teenust osutab sihtasutus, aktsiaselts, MTÜ, siis mingisuguseid kriteeriume, peale tervisekaitse jm, ei ole. Me 

üritasime ministeeriumile selgeks teha, et vahet pole, kes on teenuse osutajaks. Kui ma kliendina tahan saada 

teenust ja sellel on kriteeriumid, siis peavad need olema teenusepõhised kriteeriumid, mitte osutajapõhised, 

kuid tänase päevani ei ole niisuguseid parandusi sisse viidud. 

Tallinn on kõik oma sotsiaalteenused ära kirjeldanud. Suuremad vallad ka, kus on juriste rohkem tööl ja 

abiks, seal on jõutud seda teha. Meil on mustandite tasemel palju asju olemas. Nii nagu jõuame, nii järjest ka 

kinnitame.  

 Arutati transporditeenuse osutamise korda. 

V. Karu: Sisu oli selles, et vallal ei ole otseselt invatransporti ja väga palju tuli transportida inimesi nt haiglast 

koju. Mäletan, et siis ei olnud meil veel elektriautosid, kasutati kollast Opelit, kuid seda soovisid kasutada ka 

teised ametnikud. Tekkis vajadus sellise korra järele. 

G. Ilisson: Pidevalt sai n ö sõidus oldus. Oleks tahtnud olla kontoris ja inimestele lähemal, tegeleda 

rohkemate inimestega kui sellega, keda parasjagu arsti juurde ja tagasi sõidutasid.  Ooteaega ei saanud väga 

kvaliteetseks tööajaks lugeda. Sellest tulenes vajadus korra väljatöötamiseks.  

V. Karu: Milline arvamus on nüüd? 

M. Viska: Eelnõuna on see kord ikka üleval, aga hetkel on asi lahenenud nõnda, et meil on olemas üks mees, 

kes osutab teenust. Tema teenuse hind on täpselt sama, mis tuli arvestuslikult meie enda poolt pakutava 

teenuse kulu. Hetkel ta läheb meil toetuste maksmise korra alt vajaduspõhiselt. Kellel on sissetulekud olemas, 

mis vastavad teatud nõuetele ja kellel on vajadus ja puue, siis nemad maksavad osutatavast teenusest poole ja 

poole maksab vald vastavalt oma korrale. Kui on isik, kellel üleüldse sissetulekuid ei ole, maksame ära 100%. 

Tellime seda teenust sel juhul kui sotsiaaltöötaja kõrvalolek ei ole vajalik, kui on puhtalt transporditeenus. 

Teenuse osutaja aitab memmekesed ja taadikesed registratuurist läbi ja on juhatanud ka vastuvõtu ukse taha, 

võtab nad sealt peale nagu meie vanasti tegime. Kui on vajalik, et sotsiaaltöötaja oleks kõrval, siis oleme ise 

sõitnud. Sõitude arv, mis meie töötajatel lasub, on oluliselt vähenenud.  

Sellepärast see kord, mis seal vastuvõtmata ripub, ongi vastu võtmata, sest lahendus tuli teist teedpidi. 

Kliendid on väga rahul, meie oleme rahul.  

 2011 oktoobris oli sotsiaalosakonna juhatajaks ja ka komisjoni liikmeks juba M. Viska. Arutati 

üldhooldekodusse paigutamise tingimusi ja korda. 

M. Viska: Kuna üldhooldekodusse paigutavate inimeste hulk järjest kasvab, eriti nüüd sügisel, siis 

sotsiaaltöötaja peab suuresti olema ka kinnisvaraametnik, sest ära tuleb hinnata kliendi vara ja hakata 

tegelema selle müügiga. Kord näeb ette, et kui inimesel endal on piisavalt vahendeid oma hooldekodukulude 

kandmiseks, siis  kasutame neid. /…/. Kõik hooldekodud on oma hindu tõstnud. See on väga oluline koormus 

valla eelarvele. Seepärast nõuame järjest täpsemalt kõiksugu dokumente ja panga väljavõtteid enne kui teeme 

otsuse, et vald osaleb hooldekodu kulude katmisel. Loomulikult tuleb järjest selliseid inimesi, kellel mitte 

midagi ei ole.  

 2012. aastal kogunes komisjon esmakordselt veebruaris. Volikogu oli vahepeal vastu võtnud 

mittetulundusliku tegevuse toetamise korra ja sellega seoses arutas ka sotsiaalkomisjon esitatud 

projekte.  

V. Karu: Komisjonil oli arutada 4 taotlust ja komisjon otsustas kõiki toetada. 

 Veebruaris andis M. Viska ülevaate valla sotsiaalkorterite olukorrast. 

V. Karu: Kas selles valdkonnas on mingit edasiminekut? 



 6 

M. Viska: Edasiminekut on selles mõttes, et tänu tugiisikutele ja meie enda töötajatele, oleme väga 

regulaarselt kontrolli teinud, prügimägesid enam ei ole. Endiselt on väga palju amortiseerunud kortereid, 

endiselt on kõige suurem probleem neis alkoholism. Ideaalmaastik on see, et ühel ilusal päeval on meil üks 

sotsiaalmaja 24-tunnise järelevalvega. Ega praegustel korteritel mingisugust perspektiivi ei ole, sinna 

majadesse kapitaalseid mahutusi tegema hakata pole mingit mõtet. Alles võivad jääda mõned heas korras 

korterid, mis on ettenähtud peredele. Meil on peresid, kus on ka väikesed lapsed ja sinna me ka oma 

vahendeid rohkem suuname. Nende korterite osas, kus elanikud neid lihtsalt „surnuks elavad“, vaatame, et 

päästeameti miinimumnõuded oleks täidetud. 

 Märtsis arutati taaskord sotsiaaltranspordi teenuse osutamise korda. 

 Aprillis muudeti eluruumide alaliste kulude piirmäärasid. 

 Mais arutati  lapsehoiuteenuse korraldamist Märjamaa vallas. 

 Septembris arutati lapsehoiuteenuse rahastamise korda ja terviseprofiili koostamise teemat.  

V. Karu: Terviseprofiili osas otsustati, et V. Karu räägib sel teemal T. Matsaluga. Võib olla ma isegi 

rääkisingi, aga praegu ma ei mäleta, mis selle sisu võis olla.  

 2013.a jaanuaris arutati taas toimetulekutoetuse määramiseks eluruumide alaliste kulude piirmäärade 

kehtestamist ja vaadati läbi mittetulundusliku tegevuse korra alusel esitatud taotlusi.  

 Veebruaris arutati sotsiaalkeskuse põhimäärust. 

V. Karu: Kuidas sotsiaalkeskusel läheb? 

M. Viska: Sotsiaalkeskusel läheb väga hästi. Tööd on palju, rahvast on palju. Sotsiaalkeskuse soov on, et 

teise korruse sotsiaalkorterid saaks kuhugi mujale üle viia ja keskus saaks oma tegevust laiendada. Algselt oli 

ju keskus loodud Märjamaa alevi teenindamiseks, nüüd on ta valla teenindamiseks ja ruume on vähe. 

Sotsiaalkeskus saab 10 aastat vanaks. Käis järelevalve ja jäi meie keskuse teenustega väga rahule.  

M. Viska tutvustas mõtet palgata sotsiaalkeskusesse juurde tegevusjuht, kes saaks tegeleda psüühikahäiretega 

klientidega, kes samuti vajavad kooskäimist. Nende hulgas on neid, kes sulanduvad üldgruppi ja probleeme ei 

tekita, kuid on paar klienti, kes tahavad seal väga käia, kuid kelle tegevus kollektiivis häirub.  

 Märtsis 2013 arutati Kasti lasteaia hoolekogu taotlust.  

V. Karu: Taotlus oli põhiliselt seotud uue avatava rühma mööbliga. Hoolekogu soovis, et muretsetaks uus 

mööbel. Valla eelarvest selleks vahendeid ettenähtud ei olnud. Avamisel oli näha, et suures osas oli tegemist 

kasutatud mööbliga, kuid see oli korralik ja täiesti kestev. Ei ütleks, et sellepärast, et päris uut ei õnnestunud 

hankida, seal nüüd eriti midagi kehvemini oleks.  

V. Karu tõdes, et 2013.aastal ei olnud komisjonil just palju põhjust koos käia. Ühtpidi näitab see ka seda, et 

sotsiaalosakond on paljude töödega hõivatud ja saab väga edukalt paljude probleemidega hakkama.  

V. Karu: Ega ei pea ju koos käima sellepärast, et rääkida üle, et kõik on korras.  

 

V. Karu tänas G. Ilissoni ja M. Viskat sotsiaalosakonna eduka juhtimise eest ning sotsiaalkomisjoni liikmeid 

komisjoni töös osalemise ning oma vabast ajast panustamise eest. 

 

 

M. Viska lisas repliigina, et järjest tuleb uusi ja keerulisi juhtumeid. Tundub, et olukord Eesti Vabariigis on 

läinud järjest pinevamaks. Teine asi, mis väga olulist rolli mängib, on dokumenteerimine, mis peab minema 

järjest täpsemaks ja spetsiifilisemaks. Päris mitmes asjas on Märjamaa vald olnud pretsedendi loojaks, nt 

registreerimata laps, steriliseerimise juhtum. On teisigi juhtumeid, mis tuleb läbi meie suure valla praktika. 

Meil juhtub teatud asju, mida mujal ei juhtu. Üks uus trend, mis ilmselt kajastub nii lasteaias kui koolis ja on 

seotud lastega, on vaidlevad lapsevanemad, kes ei suuda omavahel ära jagada lapsega suhtlemise ja 

kokkusaamise kordasid, oma hooldusõigusi. Viimasel aastal on see ikka väga tõsise kasvutrendiga, mis ei ole 

sugugi rõõmustav. /…/. Seda enam on vaja tugevaid tugisüsteeme.  

M. Hiiemaa: Tugisüsteeme, kuid ilmselt peab edasi mõtlema ka selles suunas, et ka maalapsed saaksid 

huviringide tegevusse kaasatud. See lahendus tuleb leida.  

Toimus arutelu. 

M. Hiiemaa tõdes, et kui laps tahaks huviringis osaleda, siis transpordi puudus seab ikka väga suured piirid. 

M. Hiiemaa arvas, et võiks midagi analoogset välja mõelda kui sotsiaaltranspordi korraldamisel. Ilmselt 

tuleks see odavam kui koolibusside kasutamine. Laps, kellel pole peale tunde huviringi, läheks koolibussiga 

koju, kuid kel on huviring, selle kojusõit tuleks kuidagi muul viisil korraldada.  
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M. Hiiemaa edastas ka pensionäride mure seoses pangabussi teenuse kasutamisega – praegu tuleb oodata 

rahvamaja parklas välitingimustes.  

Toimus arutelu. Tõdeti, et oleks küll võimalik rahvamajas oodata, kuid mitte ükski pensionär ei lähe sinna. 

Kardetakse oma koht järjekorras kaotada. Vanainimeste puhul on see täitsa tavapärane käitumine.  

Nõustuti, et tegemist on väga ebamugava ja ka kalli teenusega. 

 

H. Rehepapp küsis sügisese toiduabi jagamise kohta – Laukna inimesed on nördinud, et abi ei ole tuldud 

jagama kohtadele. 

M. Viska põhjendas seda ebakvaliteetsete pakenditega, mis ei kannatanud mitmekordset ümberlaadimist. 

Samas on saanud kõikidele, kes on helistanud ja öelnud, et neil ei ole transporti, transport korraldatud.  

Jagati vastavalt inimese sisemisele veendumusele – kui inimene tuli abi saama, kui inimene tundis, et tal on 

majandusraskused, siis ta seda abi ka sai. Nende ca 1200 inimese hulgas võib olla teatud hulk inimesi, kellele 

ei olnud seda abi väga vaja, kuid enamus abist läheb ikkagi inimestele, kel on seda vaja.   

 

 

 

 

 

Villu Karu                                                                                Janika Liländer 

Koosoleku juhataja                                                                  Protokollija 


